SUBJECT: Environment Canada consultation on Canada’s intent to develop regulations to further reduce greenhouse gas emissions from on-road heavy-duty vehicles and engines


Dear Sir or Madam: 

On October 4, 2014, a Notice of Intent was published in the Canada Gazette, Part I indicating Canada’s intent to develop a second phase of regulations to further reduce greenhouse gas (GHG) emissions from on-road heavy-duty vehicles and engines for post-2018 model years. 

Consistent with the approach taken with current regulations for GHG emissions from heavy-duty vehicles and engines, we intend to propose the introduction of new emission standards that would build on the current ones and would be aligned with those that the United States Environmental Protection Agency are currently developing. 

The publication of the Notice of Intent in the Canada Gazette, Part I initiated a first formal comment period and interested parties are invited to submit comments on the general approach to develop the second phase of regulations before November 12, 2014.  The Notice of Intent can be viewed at: http://gazetteducanada.gc.ca/rp-pr/p1/2014/2014-10-04/html/notice-avis-eng.php.

While Environment Canada’s regulatory development process includes an official comment period following publication of proposed regulations in the Canada Gazette, Part I, as a first step in the consultation process and in pair with the recent Notice of Intent publication, we would like to present an overview of the general approach set out in the notice and discuss this approach with stakeholders at an early stage of the regulatory development process. 

Consequently, you are invited to participate in an initial consultation meeting, which would occur via Webinar on November 3, 2014 from 2:30pm to 4:00pm (Eastern time).  If you are interested in participating in this Webinar please reply to this email by October 30, 2014.  Further instructions will be provided to those who confirm their participation.

For more information, please contact Julie Deschatelets at julie.deschatelets@ec.gc.ca or 819-420-4223.


Regards,
                                                                                            
Stéphane Couroux
Director, Transportation Division
Environment Canada

************************************************************************************************************************************************************************************************************

Le 27 octobre 2014


OBJET : Consultation d’Environnement Canada sur l’intention du Canada d’élaborer un règlement visant à limiter davantage les émissions de gaz à effet de serre provenant des véhicules lourds routiers et de leurs moteurs 


Madame, Monsieur, 

Le 4 octobre 2014, un avis d’intention a été publié dans la Partie I de la Gazette du Canada indiquant l’intention du Canada d’élaborer une seconde phase du règlement visant les véhicules lourds routiers et leurs moteurs afin de limiter davantage les émissions de gaz à effet de serre (GES) pour les années de modèle suivant 2018. 

Conformément à l’approche suivie pour le règlement actuel visant les émissions de GES provenant des véhicules lourds et de leurs moteurs, notre intention est de proposer d’établir de nouvelles normes d’émissions fondées sur celles déjà en place et d’aligner celles-ci à celles qui sont en cours d’élaboration par l’Environmental Protection Agency des États‑Unis. 

La publication de l’avis d’intention dans la Partie I de la Gazette du Canada a entamé une première période de consultation formelle et les parties intéressées sont invitées à soumettre leurs commentaires sur l’approche générale pour développer la seconde phase du règlement avant le 12 novembre 2014. L’avis d’intention peut être consulté à : http://gazetteducanada.gc.ca/rp-pr/p1/2014/2014-10-04/html/notice-avis-fra.php 

Bien que le processus d’élaboration réglementaire d’Environnement Canada prévoie une période officielle de commentaires suivant la publication d’un projet de règlement dans la Partie I de la Gazette du Canada, comme première étape du processus de consultation et de pair avec la récente publication de l’avis, nous souhaitons présenter un aperçu de l’approche générale énoncée dans l’avis et discuter de celle-ci avec les intervenants tôt dans le processus d’élaboration réglementaire. 

Ainsi, vous êtes invité à participer à une rencontre de consultation préalable qui se déroulera par Webinaire le 3  novembre 2014 de 14h30 à 16h (heure normale de l’est). Si vous êtes intéressé à y participer, veuillez répondre à ce courriel au plus tard le 30 octobre 2014. Des instructions supplémentaires seront acheminées à ceux ayant confirmé leur participation.

Pour de plus amples renseignements, veuillez communiquer avec Julie Deschatelets à l’adresse suivante julie.deschatelets@ec.gc.ca ou au 819-420-4223 
[bookmark: _GoBack]
Veuillez agréer, Madame, Monsieur, mes meilleures salutations.
                                                                                          
Stéphane Couroux
Directeur,Division des transports
Environnement Canada



